
Zápis 
 

z 26. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 26. 2. 2019 

 

Přítomno dle prezenční listiny: 16 

 

Nepřítomen: Ing. Maxa 

Omluveni: doc.  Sýkora, doc.  Lovecká, doc.  Čížová, prof. Brányik, doc.  Sajdl,  Ing. Aubrecht, 

Ing. Dragoun, doc. Uhlík (dorazil na bod různé) 

Hosté: Ing. Chválná, prof. Bělohlav, prof. Matějka, prof. Pospíšil, Mgr. Vajsová, doc. Záruba, 

prof. Kotrba, Mgr. Kinzlová, Ing. Starý 

 

Předseda volební komise doc. Záruba před schválením programu předal  jmenovací dekrety 

novým a znovu zvoleným senátorům z řad studentů. Nově zvolení senátoři  (Bc. Kloužková, 

Ing. Vodičková)  se  senátu krátce představili. Předseda  senátu nově  zvolené  členy oficiálně 

přivítal. 

 

 

Program zasedání Akademického senátu konaného dne 26. 2. 2019 

1. Volba místopředsedy AS za studentskou část 

2. Předchozí souhlas se jmenováním člena VR VŠCHT Praha 

3. Informace o čerpání rozpočtu 

4. Různé 

a) Běstvina – současný stav a další plány 

b) Angličtina v komunikaci na VŠCHT 

c) Studentské praxe 

d) Informace z RVŠ 

e) Informace z kolegia rektora 

 

 

Program jednání schválen (hlasování pro‐proti‐zdržel se: 15 – 0 – 0) 

 

 

Ad 1. Volba místopředsedy AS za studentskou část 

Podle pravidel proběhla volba místopředsedy AS za studentskou část. Předseda konstatoval, 

že studentská  část AS  je usnášeníschopná pro volbu místopředsedy  (6 z 8  členů). V prvním 

kole byli navrženi Ing. Schätz (5 hlasů) a Ing. Med (1 hlas). Vzhledem k tomu, že se Ing. Med 

vzdal účasti ve druhém kole, Ing. Schätz byl zvolen místopředsedou AS. 

 

 

 

 

 



Ad 2. Předchozí souhlas se jmenováním člena VR VŠCHT Praha 

Rektor  požádal AS  o  vyslovení  předchozího  souhlasu  se  jmenováním  prof.  Přibyla  členem 

Vědecké rady VŠCHT Praha.  

Usnesení: Senát vyslovil předchozí souhlas se jmenováním. 

Hlasování: 15 – 0 – 0  

 

 

Ad 3. Informace o čerpání rozpočtu 

Kvestorka  informovala senát o  čerpání rozpočtu v roce 2018. Konstatovala, že účetnictví  je 

uzavřené.  Hospodářský  výsledek  je  ‐35 128  tis.  Kč,  což  je  způsobené  tvorbou  rezervy  na 

opravy fasády a výměnu oken v budově A ve výši 41 787 tis. Kč a data jsou kompletní. V roce 

2019  se očekává  financování  stavebních aktivit, OP VVV a podpora excelentního výzkumu. 

Analyzuje se navýšení tarifních mezd.  

 

 

Ad 4. Různé 

a) Běstvina – současný stav a další plány 

Ředitel  SUZ  ing.  Starý  informoval  senát  o  aktuálním  stavu  “Táborové  základny“  Běstvina. 

Zakoupení  areálu  proběhlo  v červnu  2018.  SÚZ  zahájila  projektovou  přípravu  a  bude 

následovat  rekonstrukce  sociálních  zařízení.  Byla  zahájena  jednání  o  odkoupení  pozemků, 

které  areál  využívá,  ale  jsou  ve  vlastnictví  Českých  lesů.  Revitalizace  dalších  budov  bude 

probíhat v další fázi. V diskusi bylo probíráno využití chemické a biologické laboratoře, zdroje 

pitné vody pro areál a procentuální využití areálu ze strany VŠCHT, které bude necelých 50%. 

Zbytek času bude využit jinými subjekty, o pronájem je velký zájem. 

 

b) Angličtina v komunikaci na VŠCHT 

Místopředseda Bindzar upozornil na problémy v komunikaci na VŠCHT s ohledem na zvyšující 

se  podíl  pracovníků  a  studentů  ze  zahraničí.  Týká  se  například  e‐mailů  informujících  o 

provozních  záležitostech,  které  jsou  pouze  v češtině.  Webové  stránky  rovněž  nejsou 

plnohodnotné.  Prof.  Matějka  konstatoval,  že  věc  je  průběžně  řešena  a  dochází 

k postupnému zlepšování situace. 

 

c) Praxe studentů 

Doc.  Moucha  přinesl  námět  k diskuzi  –  zjednodušení  administrativy  pro  praxe  studentů 

v průmyslové sféře. Někteří průmysloví partneři neumožňují praxe právě kvůli administrativě 

s tím  spojené.  Mgr.  Vajsová  upozornila,  že  bez  smlouvy  nelze  vyslat  studenta  na  praxi. 

Vznikla by problém s pojištěním a odpovědností za případné škody. Ing. Chválná upozornila, 

že smlouvy  lze upravovat na míru dle dohody s firmou. Dále pak nabídla pomoc při  jednání 

s firmami, které smlouvu o praktické výuce úplně odmítají. 

 

d) Informace z RVŠ 

Předseda senátu informoval AS: 

‐ 17. 11. bude od letošního roku Mezinárodním dnem studentstva; 

‐ připravují se operační programy na období 2022‐2028; 



‐ navýšení rozpočtu pro VŠ na 2019  ‐ 1,9 miliardy pro všechny VŠ, ale 1,2 miliardy  jsou 

vázané peníze pro vybrané obory a investice; 

‐ probíhá nastavení hodnocení VaV (5 pilířů); 

‐ probíhá příprava novely Statutu RVŠ. 

 

e) Informace z kolegia rektora 

‐ Udělení  čestného  doktorátu  prof.  Lehnovi  proběhne  26.  6.  2019  ve  Strahovském 

klášteře; 

‐ informace o vypsání grantů z fondu Dagmar Procházkové; 

‐ byla prezentována pravidla o ubytování na kolejích pro rok 2019/2020; 

‐ připravuje se implementace pravidel pro kyberbezpečnost. 

 

Stále  probíhá  připomínkování  Studijního  a  zkušebního  řádu,  směrnice  Tvorba  studijních 

programů a směrnice Garanti studijních programů a předmětů na VŠCHT Praha. 

 

 

Příští zasedání bude 26. 3. 2019 

 

Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                                      Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 

 


